

[Subscribe](#)

[Past Issues](#)

[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - MAY 2023/MAI 2023

(La version française suit la version anglaise)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Lyndard for our 13th General Assembly as an association. This is an important moment as it brings together the three things we need to maximize our impact as an organisation. First, our strong network of members aligned behind a common mission: to catalyze the ecosystem to adopt sustainability and impact practices when making investment and financing decisions. Second, the platform that allows these members to meet and align on the direction we want to take over the next years. And finally, it provides transparency on our governance, financial situation, and the people that are working to set our priorities.

We have been reminded again in the last weeks of the importance of the “G” in ESG, especially within financial institutions. A weakness in this factor can send ripples throughout the system and impact millions of lives. Strong governance has always been a core value of SFG, not only because we owe it to our members, but also because we believe in walking the talk when it comes to sustainability in finance. It will be impossible to transform the financial system without sustainability being embedded in our Boards, our policies, our performance management systems, and our organizational culture. So, today, as we gather our members and community, let's use this opportunity to think about how each of us can improve governance in our own institutions to encourage alignment to all aspects of sustainability.

We look forward to seeing those who can make it tonight, and to working with all of you over the coming year.

Marie-Laure Schaufelberger
President, SFG

Interview on the Month : Vincent Subilia on the 13th World Chambers Congress

[Subscribe](#)

[Past Issues](#)



[Subscribe](#)[Past Issues](#)

of Commerce, Industry and Services (CCIG), about the incoming 13th World Chambers Congress in Geneva, the biggest global platform for chamber leaders and professionals to exchange ideas, network, learn about innovation, and tackle current business issues affecting their communities. He explains its relevance and the importance of sustainability issues for businesses in Geneva and globally.

"By showcasing best practices and leading through examples, companies are an integral part of the solution to these systemic challenges." - Vincent Subilia

[To the interview](#)

● What's Happening at SFG?

// SFG 15-Year Anniversary Party

June 28 | 18h-21h | Rooftop 105

Sustainable Finance Geneva was created 15 years ago to advance sustainable finance in the Geneva ecosystem. Since then, the organization has grown to nearly 400 individual members and 48 institutional members. Join the board, founders and community to celebrate all we have achieved together! [Register Now](#)

// HAPPENING TONIGHT!

SFG General Assembly featuring a debate on The Value of Nature

May 11 | 17h30-20h | Palais Eynard

SFG will be holding its 15th Annual General Assembly at the Palais Eynard. After the 30-minute Members' Meeting, a debate will be held on the Value of Nature with local actors. The debate will be followed by a cocktail. [RSVP](#)

Finance Events at the World Health Assembly

May 23-24 | Intercontinental Hotel

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

- Innovator Marketplace - 24 May (08h00 - 15h00)
- Building Back Better: Leveraging the Power of Female Entrepreneurs, Innovators and Investors in Scaling Access to Healthcare - 23 May (18h00 - 19h30)
- Roundtable: Role of Solar in Building Resilient Health and SDG - 24 May (08h00 - 09h30)
- Lowering barriers to investing in equitable and financially sustainable global health innovation - 24 May (10h00 - 11h00)
- Unleashing the Power of Mental Health Innovation: how to rapidly scale global mental health innovation through new models of financing and public-private collaboration - 24 May (12h30 - 14h00)

[Register Here](#)

Beyond Growth 2023 Conference

May 15-17 | European Parliament or Online

The Beyond Growth 2023 Conference is a multi-stakeholder event aiming to discuss and co-create policies for sustainable prosperity in Europe, based on a systemic and transformative approach to economic, social and environmental sustainability and its encompassing governance framework. [Register Here](#)

● **SFG Supports the Swiss Climate Law**

Alongside our partner SSF, we officially support the federal law on climate protection goals, innovation and strengthening energy security (KIG) in the public vote and encourage our members to do the same.

[More information on the KIG and reasons to support it here.](#)

● **Calling Finance Professionals for Feedback**

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

In order to ensure the relevance of its offering, the Geneva Graduate Institute's Continuing Education invites sustainability managers to a dialogue with the aim of improving their understanding of the professional skills required in the field of sustainability and sustainable finance.

RSVP before May 12: cedric.fidele@graduateinstitute.ch

● Sustainable Finance News

ESG fund downgrades in Europe look set to reverse :

The European sustainable investment fund industry is expected to undergo a wave of upgrades from "light green" Article 8 funds to "darker green" Article 9 funds after the European Commission issued a clarification in April. This move may cause confusion and greenwashing concerns, especially as some funds were recently downgraded under the EU's Sustainable Finance Disclosure Regulation classifications. // [Financial Times](#)

\$10trn investor coalition piles pressure on companies to address plastic crisis :

In a joint statement, 185 investors with \$10trn calling on companies to do more to tackle plastic waste by proposing different pathways to succeed. The article also provides the main reasons why asset managers and asset owners support this initiative. // [ESG Clarity](#)

Details emerge on EU green bond standard as concerns about uptake remain :

According to a leaked text setting out details of the EU's green bond standard, green bond issuers will have some flexibility around EU taxonomy alignment in the event of changes to taxonomy criteria. Several market participants have expressed their concerns about the uptake of the EU green bond standard, despite some improvements compared with previous drafts. // [Responsible Investor](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[version française](#)

Ce soir, nous réunissons notre communauté au Palais Anna et Jean-Gabriel Eynard pour notre 15e assemblée générale en tant qu'association. C'est un moment important car il rassemble les trois éléments dont nous avons besoin pour maximiser notre impact en tant qu'organisation. Tout d'abord, notre solide réseau de membres alignés derrière une mission commune : catalyser l'écosystème pour qu'il adopte des pratiques de durabilité et d'impact lorsqu'il prend des décisions d'investissement et de financement. Deuxièmement, la plateforme qui permet à ces membres de se rencontrer et de s'aligner sur la direction que nous voulons prendre au cours des prochaines années. Enfin, elle assure la transparence de notre gouvernance, de notre situation financière et des personnes qui travaillent à la définition de nos priorités.

Ces dernières semaines, l'importance du "G" dans ESG nous a été rappelée, en particulier au sein des institutions financières. Une faiblesse dans ce domaine peut se répercuter sur l'ensemble du système et avoir un impact sur des millions de vies. Une gouvernance forte a toujours été une valeur fondamentale de SFG, non seulement parce que nous le devons à nos membres, mais aussi parce que nous croyons qu'il faut joindre le geste à la parole lorsqu'il s'agit de durabilité dans la finance. Il sera impossible de transformer le système financier si la durabilité n'est pas intégrée dans nos conseils d'administration, nos politiques, nos systèmes de gestion des performances et notre culture organisationnelle. Ainsi, aujourd'hui, alors que nous réunissons nos membres et notre communauté, profitons de cette occasion pour réfléchir à la manière dont chacun d'entre nous peut améliorer la gouvernance dans nos propres institutions afin d'encourager l'alignement sur tous les aspects de la durabilité.

Nous nous réjouissons de voir ceux qui peuvent venir ce soir et de travailler avec vous tous au cours de l'année à venir.

Marie-Laure Schaufelberger
Présidente, SFG

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Interview du mois : Vincent Subilia sur le 13e Congrès Mondial des Chambres



Ce mois-ci, nous avons interviewé Vincent Subilia, directeur général de la Chambre de commerce, d'industrie et des services de Genève (CCIG), à propos du 13e Congrès mondial des chambres de commerce qui se tiendra prochainement à Genève. Il s'agit de la plus grande plateforme mondiale permettant aux dirigeants et aux professionnels des chambres de commerce d'échanger des idées, de travailler en réseau, de s'informer sur l'innovation et de s'attaquer aux problèmes

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

et dans le monde.

«En présentant les meilleures pratiques et en montrant l'exemple, les entreprises font partie intégrante de la solution à ces défis systémiques» - Vincent Subilia

[Voir l'interview ici](#)

● Quoi de neuf à SFG?

// Fête du 15e anniversaire de la SFG

28 juin | 18h-21h | Rooftop 105

Sustainable Finance Geneva a été créée il y a 15 ans pour faire progresser la finance durable dans l'écosystème genevois. Depuis, l'organisation s'est développée et compte aujourd'hui près de 400 membres individuels et 48 membres institutionnels. Rejoignez le conseil d'administration, les fondateurs et la communauté pour célébrer tout ce que nous avons accompli ensemble ! [RSVP](#)

// CE SOIR ! Assemblée générale de la SFG avec un débat sur la valeur de la nature

11 mai | 17h30-20h | Palais Eynard

SFG tiendra sa 15e assemblée générale annuelle au Palais Eynard. Après une réunion des membres de 30 minutes, un débat sera organisé sur les valeurs de la nature avec des acteurs locaux. Le débat sera suivi d'un cocktail. [RSVP](#)

Evénements financiers à l'Assemblée mondiale de la santé

23-24 mai | Hôtel Intercontinental

Le Health Innovation Exchange et ses partenaires organisent une série d'événements sur le financement de la santé en marge de l'Assemblée mondiale de la santé. [S'incrimer ici](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

La conférence "Beyond Growth 2023" est un événement multipartite visant à discuter et à co-crée des politiques pour une prospérité durable en Europe, sur la base d'une approche systémique et transformatrice de la durabilité économique, sociale et environnementale et de son cadre de gouvernance englobant. [S'inscrire ici](#)

● SFG Soutient la Loi Climat

Aux côtés de notre partenaire SSF, nous soutenons officiellement la loi fédérale sur les objectifs de protection du climat, l'innovation et le renforcement de la sécurité énergétique lors de la votation publique et encourageons nos membres à faire de même.

[Pour plus d'informations sur la loi et les raisons de la soutenir, cliquez ici](#)

● Appel aux Professionnels de la Finance à Donner leurs Avis

Mardi 16 mai à 9h à la Maison de la Paix

Afin de s'assurer de la pertinence de son offre, la formation continue du Geneva Graduate Institute invite les responsables de la durabilité à un dialogue dans le but d'améliorer sa compréhension des compétences professionnelles requises dans le domaine de la durabilité et finance durable.

RSVP avant le 12 mai : cedric.fidele@graduateinstitute.ch

● Nouvelles sur la Finance Durable

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Plusieurs ONG environnementales ont porté plainte devant la Cour de justice de l'UE contre le refus de la Commission Européenne d'éliminer le gaz de sa taxonomie de la finance durable. Les critiques mentionnent le risques de détourner les financements verts de leurs objectifs. // [Bilan](#)

Jon Duncan: «Le prix sur le marché du carbone fera toute la différence» :

Dans cet article, Jon Duncan (Reyl Intesa Sanpaolo) décrypte les défis rencontrés par le secteur vis-à-vis de l'évolution du cadre réglementaire européen en matière d'investissement durable. // [Agefi](#)

Plus d'investissements durables pour nos caisses de pension :

Dans cet article d'opinion, Alexandre de Senarclens (Reiser Avocats) et Hristina Stoyanova (PwC) expliquent les raisons de la nécessité d'augmenter la possibilités d'investissements ESG des institutions de prévoyance professionnelle en vue de réduire notre empreinte carbone. // [Le Temps](#)



Join [the SFG community](#) and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.

Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our **next newsletter on 2 February 2022**.

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).